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Lepší a hezčí Praha 4 
podruhé
Tento článek navazuje na mé předcházející 
a vznikl již v prosinci, pouze pár dní před 
schválením rozpočtu Prahy 4 pro rok 2024. 
Vycházím tedy z toho, že došlo k jeho schvá-
lení a jeho součástí se opět stala i kapitola 
týkající se participace občanů.
I na začátku roku 2024 bude mít veřejnost 
možnost zapojit se se sousedy do progra-
mu pro zútulnění svého okolí. A řekněme si 
upřímně, že vzhledem k velikosti naší nejlid-
natější městské části se občas může stát, že 
v rámci údržby nebo opravy mohou úřadu 
uniknout místa s velkým nebo středně vel-
kým užitným potenciálem pro naše děti, pěší, 
psy a další. Váš návrh na zlepšení okolí se 
tedy na začátku roku nahlásí přes formulář 
na webu. O tom, zda navrhovaný „projekt“ je 
nebo není ve fi nančním limitu (cca do milio-
nu korun), rozhodne příslušná komise ještě 
koncem ledna. V únoru dojde k hlasování 
na webu Prahy 4 (jedna e-mailová adresa = 
pouze jeden hlas). Loni se sešlo 34 návrhů 
a do hlasování prošlo necelých 20 projektů. 
Během roku 2023 tak postupně došlo k rea-
lizaci vítězných návrhů, tedy úprav/oprav 
například na sídlištích Pankrác a Krč, dále 
u parku V Zápolí a na parkovišti v Podolí. 

Spoluúčast obyvatel stále v běhu
I na podzim se pokračovalo v akcích, které se 
konají proto, aby obyvatelé Čtyřky spolu-
rozhodovali o té nejlepší a nejhezčí podobě 
svého okolí. Každý z nás chce mít upravené 
i funkční sousedství a žít na dobré adrese. 
Místostarosta Patrik Opa svolal tři partici-
pativní setkání k oblastem, které se poprvé 
probíraly před létem. Sousedé ze sídliště 
Antala Staška, z okolí pěší zóny Pujmanové 
a z „dolního“ Podolí tak v každé z oblastí 
znovu zasedli a vyjadřovali se k plánům 
a zároveň reagovali a doplňovali dříve zpra-
cované podněty. Veškeré výsledky z těchto 
oblastí měly být hotové do konce roku 2023 
a k náhledu a ke stažení budou na stránkách 
Prahy 4.
Nejde však o jediná setkání se spoluúčas-
tí obyvatel v naší rozlehlé městské části. 
Na začátku prosince proběhl nový díl parti-
cipativního setkání zaměřeného na Kačerov 
(neplést si se stanicí metra Kačerov), které se 
konalo v Základní škole Na Líše a týkalo se 
tamního okolí. Ze setkání vyvstalo množství 
námětů pro blízký i ve střednědobý horizont.

Vážení sousedé, dovolte mi vám jménem 
TOP 09 Praha 4 popřát šťastný a úspěšný 
rok 2024 prožitý s radostí a ve zdraví s vaši-
mi rodinami a blízkými. 

Pár odkazů, 
které (snad) potěší
Milé čtenářky, vážení čtenáři, především 
bych vám chtěl úvodem popřát pevné zdraví, 
spoustu pracovních a rodinných úspěchů 
a obyčejnou radost ze života v naší krásné 
městské části. A pro zimní dny, kdy za oknem 
nebude nejlépe, přikládám několik odkazů 
na zajímavé weby, které mi při každodenní 
práci na úřadě usnadňují rozhodování. Byť je 
občas nelehké.

Technická mapa Prahy
Na webu htt ps://app.iprpraha.cz/apl/app/
dtmp/index.html najdete Digitální technickou 
mapu hl. m. Prahy, která obsahuje veškeré 
sítě v podzemí a jejich přesné vedení (voda, 
elektřina, optické kabely apod.). Můžete se 
tak podívat, co se skrývá pod vaším chodní-
kem a proč v něm třeba nemohou být kvůli 
ochranným zónám stromy, i když to jeho 
šířka z vašeho pohledu umožňuje.

Dvě Prahy
Tento unikátní projekt dostupný na odkazu 
htt ps://www.dveprahy.cz/ v sobě spojuje 
prohlížečku starých a nových map Prahy 
v kombinaci se starými a novými leteckými 
snímky. Do levého okna si můžete třeba 
nahrát letecký černobílý snímek Podolí nebo 
Michle z roku 1953 a vpravo barevný snímek 
z roku 2022. S oběma snímky lze zároveň 
posunovat a poloha kurzoru myši vám uka-
zuje na obou snímcích, kde právě jste. Změny 
v městské krajině jsou často dechberoucí. 
K dispozici máte i mapy z 18. a 19. století, 
nejstarší letecké snímky jsou z roku 1938 
a Praha byla letecky přefocena cca každých 
10 let. Na tomto serveru lze tak strávit hodi-
ny volného času.

Katastr nemovitostí
Je to nedávno, co se mapy katastru nemovi-
tostí staly součástí serveru mapy.cz. Na odka-
zu htt ps://mapy.cz/katastralni se velmi rychle 
po kliknutí na příslušnou parcelu a opsání 
5místného kódu dozvíte, komu parcela patří 
nebo kdo ji má ve správě. Je pak už jednodu-
ché obrátit se na majitele nebo na správce, 
aby si pozemek dal do pucu nebo si jej třeba 
posekal. Samozřejmě nabízím pomoc úřadu 
při komunikaci jako prostředníka, někdy je 
dost obtížné se majitele či správce domoci.

Mapa údržby zeleně
Na odkazu htt ps://www.praha4.cz/Oddeleni-
-spravcu-oblasti si lze stáhnout a prohléd-
nout mapu ploch, o něž se stará Praha 4. 
Tyto pozemky vlastní hlavní město a MČ 
Praha 4 o ně pečuje, seká trávu, uklízí od od-
padků a stará se o tamní dětská hřiště. Tato 
mapa v kombinaci s mapou katastru nemo-
vitostí je ideálním vodítkem pro rozhodnutí, 
na koho se s podnětem ohledně správy 
příslušného pozemku obracet.

Budějovická má ambici 
být přirozeným centrem
S Lukášem se známe ze školské rady v zá-
kladní škole Bítovská, které předsedá, a já 
jsem členkou již několik let jako zastupitelka 
za Prahu 4, protože mám ke škole srdeční 
vztah. Bítovská se stala v roce 1977 mým 
prvním domovem, jelikož můj otec byl 
školníkem, ale když se natáčel fi lm Bota 
jménem Melichar, bydleli jsme již ve větším 
bytě v paneláku naproti. Lukáš je předsedou 
spolku rodičů Želva Melichar, škole se věnuje 
opravdu vytrvale a s dostatečnou mírou 
houževnatosti. Společně sháníme podporu 
pro potřeby školy, snažíme se být nápomocni 
školnímu vedení. A díky tomu všemu jsme 
našli společnou řeč i na dění na Budějovické. 
Přání nevnímat tuto oblast jen jako dopravní 
uzel plný spěchajících lidí odněkud někam 
a do obchodů, ale vytvořit zde přirozené 
centrum, jsem totiž měla už dlouho. 

Vzniká nová tradice
Lukáš společně s dvěma kolegy přišel s plá-
nem na oživení Budějovické, která si to be-
zesporu zaslouží, a jehož cílem by mělo být 
vytvoření komunitního místa, kde se budeme 
potkávat při oslavách významných dnů či tra-
dic, kde budeme chtít být a bavit se, nakoupit 
nebo třeba i něco nabídnout. Praha 4 je 
veliká, zástavbou různorodá a nemá doposud 
své přirozené centrum, ale na Budějovické, 
kde žiji více než 46 let, se to nabízí! Vnímám 
s obdivem nezištné aktivity mých nejbližších 
sousedů za Zelenou liškou, kde místní pořá-
dají akce typu Zažít Lišku jinak nebo Lišácké 
bazary, které vždy ráda podpořím. A proto, 
když se na střeše obchodního centra objevily 
první stánky pro adventní trhy, přála jsem 
si, aby byly nejen krásné, ale hlavně navště-
vované. Díky podpoře radnice Prahy 4 zde 
proběhla i první Mikulášská nadílka pro děti 
a já doufám, že vzniká nová tradice, která tu 
bude v následujících měsících žít tematickými 
trhy, od těch zabijačkových až po cukrářské, 
festivaly vína či piva, klasickými sezonními 
v době Velikonoc a adventu, ale i zábavnými 
či vzdělávacími programy pro děti včetně 
kulturních akcí pro dospělé. A i když první 
a nejnáročnější adventní trhy měly řadu 
chybiček, protože se například nepodařilo 
zcela obsadit všechny stánky, vnímám po-
třebu povyprávět vám tento příběh, na jehož 
začátku bylo jen přání, a poděkovat Lukášovi 
a jeho kolegům, že nám dali možnost užívat 
si atmosféru nadcházejících Vánoc, setkat se 
s kamarády a známými u svařáku a dětem 
dopřát jízdu na historickém kolotoči právě 
na Budějovické.
Vážení obyvatelé naší Prahy 4, přeji vám ze 
srdce do roku 2024 hojnost zdraví, lásky, 
radosti a mnoho dobrých lidí kolem sebe. 
A věřte, že když si člověk něco opravdu přeje, 
tak se to splní.


